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_disrepntable as to be.the topic of general conversation, not only among persong in his
_uw?ppasiﬂnn in life, but even among the workmen of 1h'&'tﬁ_ﬁﬁ'?‘!._‘x"ﬁh§ vers feél that
"the unenviable notoriety he had acquired reflicted upon the entiré vegiment: Major
Jones thinks it. his duty to remonstrate with Captain Rohertson upon his conduet,
_and to advise him to be more circumspect.  Colonel Bentiuck, ‘upon. hearipg of his
conduct, asks Major Jones if the reports are true—is informed by him the - are
erfectly true, and directs Major Jones to tell Captain Robertson that if he again
Eea'rﬁ of such miapquﬂuut he would order him into barracks.. This brings us'te’ the
_next charge preferred against Colonel Bentinck, the order of the 25th August, 1861,
to attend morning and evening stables. It is not necessary for me to point out to this
_gourt that, although in ordinary cases a commanding officer has no right to exercise
inguisitorial Euwar as regards the private habits or amusement of officers under. his
command when they do not interfere with the due execntion of their military
service, he has an undoubted right, and 'it is his bounden duty, to interfere
promptly and decidedly: when the acts of any of them are such as to attract public
_scandal and reproach, or as being contra bonos mores, and for the performonce
of this duty he is responsible to his military superiors: This trial has, throogh the
pertinacity of the prisoner to attempt at all hazards to injure his commanding
_officer, been dragged out to such a weary length that parts of my reply will appear
digjointed from the fact of its having been preparéd-at intervals during the
defence, and this must be my excuse for alluding now separately to certain points
jin the prisoner’s third and last address, instead of incorporating my remarks
in the body of my reply, under their proper heads. Whatever may be the result, Col,
. Bentinek may well be consoled for the attack that has been made on him by the way
that all the officers of the corps, of all ranks, with the exception of two or three, who
“have become his assailants, have rallied round him, and have, by those kind and
honest acts and expressions of attachment which a just and kind-hearted command-
ing officer can alone inspire, shown how they repudiate that attempt to injure
b him, which I shall no further notice, as I could not characterize it as it deserves
' without h%ruwing_'.,f,‘n;-m the, prisoner's address to this court some of his strong
epithets, Tlie cause must be weak indeed which can only be defended by such
upscrupnlons attacks upon witnesses—attacks which could have made no im-
N pression upon such a court as this, and which can be made only to influence
public opinion. The court have on record my protest against the admission of
evidence of any occurrences as to the third charge anlerior to the lst October ;
but tlie prisoner and his advisers would have it otherwise, and he must take the cons
sequences. He knew that it was utterly impossible to prove intimidation in Dublin
on the 1st October, so that the term was made to apply toa previous period, although
he has been equally unsucecessful in proving his alleged aets of cruelty or oppression
against Colonel Bentinck, No commanding officer is safe from attacks of this sort,
when such an opportunity has been afforded of making them. No commanding
officer whe conscientiously performs his duty can fail to have some enemies. . 'The
ordinary routine of military discipline will inevitably produce inconvenience to some,
and when those inconveniences fall upon ungenerons natures, enmity is‘the sure re-
sult.. Every commanding officer has felt this at some time of hislife. He may have
™ to cast his major's horses, or:he may have to check a refractory subaltern, who thinks
1 he does not ge: qa_mpph leave as his own idea of his merits leads him to expect, or he
may have to remark-upon the absence from parade of a veterinary surgeon's servant.
Each and all these things are enough with: some men to engender bad feelings, pro-
duce ancnymous slanders in newspapers, and to ensure combination when circum-.
stances shall admit of an apparently safe attack. Such attacks have been unsparingly
levelled at Colonel Bentinek under, cover of a defence for the prisoner. . One of tliese
attacks has been made in court, and was so reprehensible that the court deemed
it necessary to summon Colonel Bentinck before them to make him that acknowledg-
ment which was only his due, and to assure him of theic nnanimous disbelief of a
degrading insinuation which was made against him ; and I am satisfied that every, .
m@iﬁhi&; of this court, and every person who dispassionately weighs the evidence bears
iﬂqhh;liﬁhiﬂ case, will acquit Colonel Bentinek from all moral guilt in these trausag
tions,  X.thus conclude this painful and embarrassing subject, rendered deubly piin=
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im?{ hoped Miss —— would bring her music, as she counted of playing some duets with
ar

A servant, who had been employed in the stable, and heard the firin
carry the intelligence to Wymondham, He obtained a horse from Mr. (}ﬁm‘:r tt.it::: !:-::::
occupier of Stanfield Farm, and rode to the town, spreading the alarm as he we:nL num-
ber of persons were soon on the spot: the first who arrived, Mr. Standly, the auctionear
found that the nﬁzil;'ted servants had secured the doors; but, on giving his name, he was

admitted. * Mrg, J r Jermy and her m ad been removed :
but the bodies.of | MW& his son ﬁ;ﬁﬁf th m"hmf_l aﬁlm-i{s’ﬁﬁwl‘lgf?wﬁf
Cann, Eaq., trate; Mr. J. 8. Canm, solicitor and magistrate’s clerk; with Messrs.
Samuel Cann, W. Cann, John Cann, B. W. Clarke, W. Clarke, T. E. T. Colman, R. J.
Tunaley, Charles and William Skoulding, W. Glasspoole, — Fryer, W. Taylor, and G.
Secker, arrived. They took every precaution that was requisite for the safety of the family,
and for careful attendance upon the wounded females. Some of the county police and a
party of the Norwich police also arrived; but their procesdings, and the steps subsequently
taken to further the ends of justice, will be found in detail in our report of the trial,

It is remarkable that, as soon as the intelligence of these dreadful murders was recei

hlic l:u!g;;mn_]}m.nhd. to one man as, the perpetrator; and, before it was at all y
_ﬂmm- orwich what steps had been taken at Wymondham, the name “Rush” was re-
:matad? every one there as the assassin, This arose from certain circumstances in whﬁ
this Mr. Rush had been connected with the late Recorder ; circumstances that had bre 1-
will between ther, and which had sprung out of that fruitful source of q d lisiga-
tion, money transactions. It was known, too, that Rush had denied the right dfﬁr. Jermy
to the Stanfield estate; and it was, believed that he had instigated ¢ partieg, of the
mnames of Larner and Jermy, to institute adverse claims against the late mu:glar%It '
sarve better to elucidate onr t.of the Trial, if we hers insert some particulars rﬂ;ﬁm
the Preston family, the Stanfield property, and the prisoner Rush. dhar i

e shall, first, give a few parti of the

PRESTON FAMILY,

Settled at Beeston St. Lawrence, in the hundred of Su in this .—This family
came originally from the village of Preston, in the hundred of Babergh, where they
held rank as gentlemen in the reign of Edward 11I Jacob Preston, of Old Buckingham,

“in this county, was the fourth son of Wm. Freston, anreﬂt.un.:ip_mEl his wife, que,d;ugnﬁm of
Mr. Whipple, of Dickleburgh. - Jacob Preston died in 1630, and isinterred at Old Buckenham.
In 1640, Sir Henry Hobart conveyed the manor of Beeston, with the advowson, to Thomasine,
the widow of Jacob Preston ; their son, Jacob Preston, came into possession in 1658 He
was an ardent loyalist, being an attached and favourite servant of Charles I.; and one of the
four fenﬂemem appointed to wait upon that unfortunate Monarch during his imprisonment
‘Charles, as a last tribute of affection, presented him, when an the 1d, with an emerald
ring, which ia still preserved at Beeston Hall. He married Frances, daughter of Sir Tsanc
Appleton, of Wﬂldﬁ eld, in Suffolk, and Bokenham House, in Norfolk, Their son, Jsaac,
‘knighted at Whitehall, by William IIT. in 1695, is considered the common ancestor of the
Preston family, a branch of which has ever since continued to resideat Beeeston Hall. Si
Jacob Preston, who now tgomesﬁea the Beeston property, is a descendant of a female branch of
‘the family. Elizabeth, the daughter of Isaac Preston, Esq., of Beeston, married Henry Hul-
ton, Esq., of Andover, Hants, and their son, Thomas Hulton, assumed, by Roﬁynl license, the
surname and arms of Preston, and was createda Baronet.on the 30th May. 1815, He married
Elizabeth, danghter of George Adams, Esq,, of Lichfield, who died without issue. His second
wife was Jane, the youngest hter of Thomas Bagge, Esq;, of Btradsett Hall, in this county
and their eldest son, the present Baronet, was born on the 25th of Jan, 1812, Sir Thomas
died on the 21st of April, 1823. ’

THE STANFIELD ESTATE, AND THE JERMYS.

The manor of Stanfield is a very ancient one; it belonged to Earl Warren in the time o
William the Cmug:mmr. from whom it descended to the Bigods; and from them it was held,
in 1306, by * Katherine, wife of Robert Fitz Osbert.” The Cursons were the next owners;
and in 1349 it was in the family of the A p]ag'p.ﬂlﬂ, who held it till the middle of tHTd!',mh
century ; when it passed into the h of James Altham, w&fﬂn 1564, sold é!tln
Edward Flowerdew, Esq., of Hethersett, who lived at Stanfield Hall. After another tem-

ary change, it was purchased, in 1642, by Sir Thomas Richardson, whose eldest son,
!Egnmu L-mg:] Rm]m:dmn,]ium Gmm':udﬁlmsw hu% sons, Henry and William.
The former died withow issue; the latter, by his second wife, Ilizabeth, « |
of John Daniel, goldsmith, of Nerwich, left two children, William Lord ] nhg:ﬂn%. and
Flizabeth, who, by the death of her brother without :.u?m,bﬂ_nma . hnﬁ:ﬁ Thi ’[ﬁ
married, in August, 1785, William Jermy, only sop of Joh Jermy, Esq, of Bayfield; a
then the Stanfield manor came into the possession of the Jermy fam
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who then came into possession. He resided principally at Sta ;! s
Hall, and greatly improving the property. PEAARS T nfield; nearly rebuilding the

THE LATE ISAAC JERMY, ESQ.,

was born on the 23rd September, 1789, He was educated at Westmins

aduated at Christ Chureh, Oxford. On leaving college, he became a atuﬁ:aft Eghfﬂm
nn, and was called to the bar as a member of that Society. For some time he practisee
with success on the Norfolk Circuit, and was eventually appointed Recorder of Norwich.
He married, early in life, Miss Mary Ann Beevor, danghter of the late Sir Thomas Beevor,
and sister to the present Baronet. This lady died in 1828, leaving two
children; viz. the son, who was murdered on the evening of the 28th of
November, and a daughter, married to the Rev, W. Jephson, who has
recently seceded from the Established Church of England to that of
Rome. In 1832, Mr. Preston (the name Mr. Jermy retained till the
death of his father) married a second time, the lady being Miss Fanny
Jephson, daughter of the Rev. Mr. Jephson, Prebendary of Armagh, in
Ireland. This lady died in October, 1835, leaving a daunghter, Isabella,
only a few weeks’ old at the time of her mother’s de,ui. About two

ears after (October 2, 1837, his father, the Rev. George Preston, died,
eaving him heir to Stanfield, and his other entailed property. gﬁmly
after the death of his father, Mr. Preston took the necessary steps for
mmpl_vmiyuth that stipulation in the will of Wm. Jermy, that the pos-
sessor of his estates should sssume his name and arms. In August,
1888, the late Recorder took the name and the arms of Jermy, by license from the Crown.

Mr. Jermy, jun, was married, and has left an infant daughter, now heiress to the family

property.
THE PRISONER RUSH.

James Blomfield Rush is a man well known in West Norfolk, where he had for many
¥ears carried on the business of a farmer and land agent, and also of an appraiser and
anctioneer, He is an illegitimate child, his reputed father being a gentleman farmer of good
Empeﬂf{, near Wymendham, His mother was Mary Blomfield, daughter of Mr. James

lomfield, farmer, mi'ler, and baker, of Tacolnestone, She was engaged to be married to the

entleman of whom Rush is the supposed son; but the suit was broken off, and Miss

lomfield brought an action for “breach of promise.” She obtained a verdict, and large
damages, which appear to have formed the marriage ion with Mr. Rush, of Felmingham,
a teuant of the Rev, Gwrﬁe Preston, under whom he had commenced holding in 1811.  The
prisoner was two years old at the time of the marriage. Mr. Ruosh permitted him to take
his name; and from thai time he has been known as James Blomfield Eush. Mr. Rush, who
had no children of his own, appears to have been a kind father to young James; and, being
a good farmer, and the first elght or nine years of his tenancy having been good farming
years, he saved money, and could afford to f‘u'e his adopted son a good education, at the
school of Mr. Nunn, of Eye, Soon after he left, he turned hia attention to agriculture. In
1824, he took a farm at Aylsham, under the Rev, SBamuel Pitman ; and such was his character
then, that he was enabled to form a matrimonial connection with one of the most respectable
families in the neighbourhood, He married Miss Soames, of Aylsbam, in 1§28. when he
remove] to Wood ﬁulli:ng, taking the Dalling Hall Farm, in that parish, nnder W. E. L.
Bulwer, Fsq. This farm, he says, he improved very much, laying out a great deal of money
upon it. During h:s tepancy, 8 wheat stack was destroyed by fire: and it has been asserted
that Rush was apprehiended, and indicted as the incendiary. The bill, bowever, never went
before the Grand ?uf_].’. It has further been said, that, on his applying to the Insurance
Office for the amount of insarance on the property destroyed, the o declined paying the
-money, leaving him to his remedy at law, whicl he never sought. This is not the fact. The
amount of damage done was ascertained and fixed by Mr. Pratt, land surveyor, and the
office paid it. During his residence at Wood Dalling, in 1830, a large number of
as:embled at Foulsham, aud commenced destroying the thrashing-machines used in that
parish. They were dis by a company of horsemen, under the direction of Sir Jacob
Astley, the Hon. G. J. Milles, and P. Boilean, Esq. One man was taken into custody near
Ru-h's premises, by Mr. Thaxted, Sir Jacol's gamekeeper, who was rescued from custody by
some of llush's men, acting, it was said, under his orders; and Rush was indicted at the
March Assizes, in 1881, “for aiding and assisting in that rescue.” No verdict, however, was
taken, and Rush was discharged, on entering into his own recognizance to keep the peace.

Tush's tenancy under the late Rev. George Preston commenced in 1855, under an agree-
meut for eighteen years, from Michaelmas, at £110 per annum ; and, says Rush, in a pam-
plilet published by him last year, “ he also gave me an ment for my father-in-law, for
the same time, at £130 per annum.” At Michaelmas, 1836, Rush took the Stanfield Hall
farm, on a lease for twelve years, at arental of £500 per annum. This was contrary to the
sdvice of his father-in-law, who, Rush asserts, never forgave him for taking the property;
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teringham, and Hethel. .t was put 1n its present condition, as regards the exterior,
Rev. George Preston; and the large windows divided by r:mlliunu, the clnstn.e]:ed ¢hinh'l!l; o
aud ornamented gables are characteristics of the Tudor style of domestic architecture. @
arms of the family are seelptured upon the entrance porch. The Rev. George Preston spent
£15,000 on the improvement of this mansion; and the Recorder had expended a large sum
in furnishing it. The house stands on a fine lawn. and is surrounded by a park, w%eich is
enclosed by a large moat, which is crossed by a hridEe directly in front u{ﬂm honse. We
give a view, and also a plan of the ground-floor. The principal entrance is by the g
which opens into a spacions hall. This hall opens iuto tﬁ? “ gtaircase-hall ; * so-called, as it
contains the staircase to the principal upper rooms ; the drawing and dining-rooms are to the
left of the entrance-hall and the staircase-hall, the doors from each being in the
latter. A long passige rana on the right side of the entrance and staircase-
halls. ‘To the right of this ¢, and opening into it, is the butler's pantry; and the
servants’ rooms lie to the right of the pantry. Between the honsekeeper's room and cook’s
Eh_ntrf i3 a passage, to which access is gained by a glass-door from the lawn. By this door
ush used to enter, having access to the Hall whenever he pleased. Tt was, also, by this
door that the assassin, whoever hie was, entered the house after Mr. Jermy was shot. He
appears, when he was seen by the butler, to have been making his way to the library, where
Mr. Jermy's deeds were deposited. The passage opens into a long corridor, on which the
servants’ rooms abut, and which ends in the passage before referred to, as running to the
right of the entrance-hall. Opposite the entrance to this corridor a lamp is fixed, which
gives light to the vicinity. Another lamp between the drawirg and dining-room doors
lights the staircase-hall,

POTASH FARM

is eituated at a distance of seven furlongs from Stanfield, and three miles from Wymond-
ham. The land adjoins Ketteringham on the one side, and Stanfield Hall Farm on the
other; and the house, which has a south aspect, is & neat brick building, being nearly opposite
Stanfield Hall. ‘The land which lies between them is flat; and the road which the assassin
is supposed to have taken lies nearly in a direct line across it. The house stands close to a
by-road, leading into the main road to Wymondham. It has a centre porch entrance, with
apartments on each side: and has a garden in front, and numerous out-houses and offices
in the rear. The honse had many visitors during the first few weeks after the murders. The
rooms are all small. Rush and Emily Sandford occupied apartments in the end of the
building. These were originally one room, and are divided by a thin partition ; whatever is
said or done in one room could be heard in the other. Rush chose the front door as the
entrance to his apartments, and the family were compelled to use one of the back approaches
from the farm-yard. All the doors to bis own rooms were secured by extra bolts and locks.
Ruosh and Emily Sandford’s apartments were well situated for secrecy ; being flanked by a
short passage, and closed by a thick door, with extra bolts and locks, When Emily Sand-
ford was first taken to I'otash Farm, she was kept in these apartments for several days.
There is a large closet in the room which Rush occupied, wherein was found the dis-
guite mentioned in the evidence taken at the inquest, and before the magistrates on the ex-
amination of Rush. Another disguise was also found in his closet—a widow's dress—said
to have been made to fit Rush’s figure exactly ; and but a few weeks before the murders
were committed, he is said to have been seen 1n Wymondham attired in it. Some parties
recognised and followed him; but he succeeded in empi:;g in the darkness of the night.
Potazh Farm has been occupied, since the murders, by James Rush, jun., a respectable
gr'm:m, his wife, brother, two female servants, and a lad—Savory. On the 21st and
gﬂdu March there was a sale of the property on the farm, a great part of which, it is un-
derstood, was bought in.

COMMITTAL OF RUSH.—THE CORONER'S INQUEST.

On December 14, the Magistrates of Norwich finally committed Rush for Trial at the
next Assizes, en the charge of murdering Mr. Jermy and his son. And, on Tuem:lllry.
December 19, the Coroner’s Jury, at its sixth adjournment, returned a verdict of ® ul
Murder” against Rush, who thus stood committed on both the Magistrates’ and the
Coroner’s Warrants.

THE FINDING OF THE GRAND JURY.

On Wednesday afternoon, March 28, 1849, while Baron Rolfe was in the d
of the business of the Crown Court, the Grand Jury found bills against James Blomfield 5
of Potash Farm, near Wymondham, for the murder of the late lsaac Jermy, Esq., of Stan-
field Hall, Recorder of Norwich, and his gon, Isaac Jermy Jgrm?, i

The investigation lasted little more than half-an-hour. Only four witnesses were examined ,
the butler, the cook, Emily Sandford, and Mr. Nichols.
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He was arraigned on the indictment charging him with the mu Isaac
He paid great attention to the reading nfg?mﬁ pleaded # Hﬂﬂlﬂriit:']:‘:]f sk s
e then azked his Lordship for thue to lay his papers on the desk, before the Jury were
sworn. The request was acceded to. The prisoner having arranged his voluminous papers
(in doing which bis hand trembled exceedingly) said, * I am quita ready, my Lord.” :
The swearing of the Jury was then prbmti‘;d-with.—Tha' name of John Beales having
been called, he was challenged and retired.—The Prisoxzr: May I ask why that gentleman
iz ordered to leave the box?—CLERE OF THE ARralcNs: Heis challenged by the Crowni—
The Prisoxer : I wish to make one observation to the Jury. T shall not ¢ allenge any of
them. But I hope if any of them have any unfair influence in this case they will retirs of
mm;dﬁe administering the oath was then  proceeded with, and the’ following per-

THE JURY.

Robert Barber, Ellingham. w Fuller, Wrenn
J]:[eiu.r;l.j'; H:uﬁlfn;,%m Jnihl:fié—nrn}'. d S
ahn Butcher, Arthur Goodehil: fanger

Thomas Bunting, 7 horsihdm. Tohn Hiltom, mm
Thomss Ecrw]jullg-, West Walpole. George Humphrey, Filby.
James Cracknell, Clazton. Uhnrfes Hnr#el;r{eﬁm

The Jm-’y heing sworn, the Prisoxer (who conducted his own defence) said, My Lord, may
I make a few observations before the counsel makes his opening speech 7—The JupeE: This
is not the right time for you to do that, you will have an opportunity hereafter—PRISONER :

he way in which the evidence is so extraordivarily got up, induces meto ask—The Junar.

his iz not the time for you to interfere; you shall make your observationsafterwards.—The
trial then proceeded.
- Mr. Sergeant Byues (with whom was Mr, Prendergast and Mr. Evans) rose and addressed
the Jury as follows:— -

Gentlemen,—It is to be regretted, on the part of the prisoner, that he has not thought fi
to avail himeelf of the very able assistance which the bar of this circuit would have
him if they had conducted his defence; but he has };refermd to conduet it himself. It will,
therefore, h-u_lngh!r_- incumbent upon us to be careful that we produce before you no evidence
as to the admissibility of which there can be the least donbt. I trust that you will give us
credit, that, in all cases of this kind, we would not seek, in that way, to do the prisoner. any
in}uﬂ; and, if by any inadvertence or ignorance on our ,,vma]imlﬂ.-fall.intu such error,
my Lord will take care that the prisoner’s ignorance of the laws of evidence shall occasioe
him noinjury. Gentlemen, you willnaturally say, what motive can the prosecutor ﬂ.dﬂuﬁr
such a crime as this *—a question natural and reasonable; and the answer will make bﬂ
cessary for us to take up the thread of these transactions at a period anteriorto that to whick
your attention will be more especially - directed, because there are, and have been, certain
transactions between, the dmud«hrr. Jermy and the prisoner at the bar, the [T
standing of which is essential to the right apprehension of the facts of the case, in order
E:r uigmaut may be led to a' safe and sa.t.infmozr conclasion. Gentlemen, the deconss

: ¥y was o learned friend of ours. He was the Recorder of the city of ﬁmmh.
- gl was a gentleman of fortune. He was one of the chairmen of Quarter Sessions, and
e was in the habit of presiding at those sessions in the very seat his Lordsiip now fills. Mr.

Jermy had a residence at Yarmouth, and he also had aconsiderable estate at Stanfield, in this
county. His father, the Rev. Mr. Preston, died, I think, in the month of October, 1837 ; and
when the late Mr. Jermy succeeded to the property, his name algo was Preston, but after com.l?
to the estate he assumed the name and arms of Jermy. Gentlemen, in the immediate vicinityot.
the Stanfield Hall estate there isa farm, called the Potash, Farm. The Stanfield Hall estate
consiats of 700 or 800 acres of land, and a lﬁge farm-house, and the prisoner had been &
temant of the Stanfield Hall Farm. The late Mr. Jermy had also two fanms at Felmingl
that place being on the other side of Norwich, and, I am informed, towards North Walsham.
Now; ane was oceupied by the prisoner, and the other by his mother, who. is since deceased ;
so-that, in fact, he or his‘mother did occupy four farms—the Stanfield. Hall Farm, the Potash
Farm, one at Felmingham, and another farm. .

Gentlemen, about the year 1844 the late Mr. Jermy advanced to Mr. Rush considerable
sams of mo upen the Potash Farm, the ownership of which, subject to the mortgage, be-
longed to Mru.eﬁuuh ; and one of the first docnments which will be laid before you on this eccasion
i.szﬁ last of these e, because it is a deed that-will have an important bearing upen
this case. It is dated on September 20th, 1844, and it recites several 'prior mortgages, but
the effect is this. a sum of five thousand peunds, in all, is charged upen that estate, by way
of mortgage, and in favour of the late Mr. Jermy; and the deed contains a provision—it
being dated on September 28th, 1844—that the money is to remain on thesecurity of that
estate until the 0th November, 1848.  You will see at once that is an important date; be-
cause the tragical oceurrence intoe which vou will inquire took place two days before the
mongy became due—the 80th November. The occurrence to which I have to direct your

attention took place on Tuesday, November, 25tk
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i stated to be drawn up “ so as to show who is the rightful owner of the Stanfield estate,
and the means this fellow has taken to get into possession; why I have published it is, ‘that
some one who has money might come forward, and might see that jmstice may be done to
thie Mr. Jermy, who is the owner, and who is now out of ion for want of the means
to emgtuy counsel, and to have the matter brought to 2 trial. I do hope that some one will
ﬂ;:;c e’rwl.rd and oust this fellow, who has not half so much right to to the property as
ve.

_Again, “That is why I think every thing has turned out for the best, if these poor

ghop le should be put into possession throngh Ilg-m'n;-.r steps 1 have now takent::rr am ahnnrtmm

!I-

Again: “There is one thing certain ; if there is any truth in the Bible, such villainy is
sure to ba overtaken, and that when it may be least expected.”

Now, gentlemen, I will call your attention to the contents of this pamphlet, as showing
you two th;:;ga—thﬂ state of the prisoner’s mind, and that he wntempﬂmd taking some
steps with reference to the claim of these persons to the Stanfield Hall preperty: but I shall
also put in a letter in the hand-writing of the prisoner, in order to show his feeling towards
the late Mr. Jermy. It is dated the 28th April, 1848, and it is written from the Angel Ton,
at Islington, and addressed to his son. You will observe that the 28th of April is after the
trial of this canse. e savs in this letter :—

“1 have at last fﬂl; Jermy in a fix, and the rogue and villain knows it well; how he
;‘I_ﬂ] act, indeed, will soon be seen; at all events, lie now knows that if he ruins me I can
m

Rush asked the number of the document referred to? The learned counsel said it was page
19, in the list of documents number 1.

We have thought it right to furnish the prisoner with a copy of those documents, which
will be read against him. These pieces of evidence, therefore, are in writing, or rather, one
of them iz in writing and the other in print. Gentlemen, the case was tried in March, 1848,
In May the prisoner became a bankrapt. And here T must tell you, that for some time
before this period, there had been living in the house with him a young person of the name
of Emily Sandford. Her father wasg, I believe, at one time, a clerk in a very extensive house
of business ; a person in humble and respectable circumstances ; and this young person the

isoner engaged as governess to his children. Amongst other witnesses she will be called

fore you, and she will tell vou that, in the month of October, 1848, about half a year after
this transaction, she was taken by Rosh to London. 1 am wrong, however, in thats she did
not go :EI with him ; lodzings were taken in Mylne-street, Pentenville, for her.

. She will tell you that, on the 3rd of October, there was a meeting, at the lodgings at
MyIne. street, between Rush, the man named Larner, one of the claimants, & man named
Jermy, one of the other claimants, and, I think, a son of Larner’s. Ana ment was thera
uégmz:d, and to the contents of it T shall call your particular attention. Dat the evidence of

mily Sandford, with respect to that transaction, will be confirmed by a latter in the hand-
writing of the prisoner; that letter bears date 2nd of October, 1848; 1t is a letter from Rush
to a person of the name of Read. Mr. Read seems to have been the individual who was
di d to lend assistance to Mr. Jermy (the claimant) and Larner.

~Rush asked the number of, this decument, and was told by the learned connsel that it was
98. Tt is dated from Felmingham on the 2nd of October, 1848, and is in these words :—

% Dear Sir,—I expect to be in town to-morrow instead of Wednesday, as I wrote to you;
and as I have now got a lawyer who will do all in his power to have justice done to Mr.
Jermy, I will at once let you and Mr. Jermy know how far I am disposed to assist him. You
must, in order that T may do so, have Mr. j.arm s up to town to-morrow (Tuesday gmuh‘;%).
You, Mr. Larner, Mr. Larner’s eldest son, and Mr. Jermy, must meet me at my lodgings, No.
2, Mylne-street, and I will at once tell you my plan, and the only plan that will ever give
him his estates. 5 :

“There is one point I must have observed, strictly to the letter, and that is, no one of us five
bt the lady who is q’oi.n to find the money to carry my plan into execution, is to know
what we are after, till I think proper. It will in no way interfere with the course your
lawyer has taken, but it will materially assist it. I will explain all when I see you to-mor-
row night. You must have Mr. Jermy up, as 1 shall want him down in Norfolk to take pos-
session on Wednesday ; and if you and Mr. Larner think it advisable, after hearing my \'R::,
Mr Larner must accompany me. You will be so good as to send into Mylne-street, Clare-
meont-square, Pentonville, to say what time in the evening I may expect to see you j unless
M:. Larner's son should be at so t a distance that he cannot meet us. Trusting that
God has hitherto ordered all £:r the best, T am faithfully yours, J. B. Rush. 1

“ P 8S.—Ahaove all do not appeal to Mr. G. I would not have him know that Mr. Jermy is
coming down to Norfolk for £500; he is a clever man, but not to be trusted in anything I
have to do in this matter.”

T have read that letter to you at length in order that you may see how far the statement,
which you will hear from witnesses as to what took place at that interview, is corroborated by
what tomes before, and by what follows. T shall show you, that on the 3d of October, the
parties met together at the lodgings in Mylne-street.. were present, Thoma: Jermy













.6

Hall. In consequence of what the servant saw and said, m i i

patched to Num‘%eh for the police, and they were at un:; mﬂntmﬂw ;t:gt'lmn;
them were there and watched the house at intervals, to take care that nobody left it.  The
surgeons came to the hall, and the dead bodies were carried into the dining-room. And the
surgeons will give you some important evidence as to the mode by which i'i came to their
death, and the distance from-which the shots were fired. . The policemen ra.u:ﬂadﬂn vicinity
of Potash Farm somewhere about two or three o'clock.

Whether the prisoner slept that night I know not; but about half-past two in the morni
he rapped at Emily Sandford’s door, and desired to be let in. The door had been fi
but she got up, unbolted it, and let him in. He then said:—* Now you BE FIEM, AND
REMEMBER THAT | WAS OUT ONLY TEX MINUTES LAST NIGHT."

‘Bhe could get no information from him; but he said she would hear something in the
morning. She took hold of his hand, and observed that he trembled violently, She also was
in a state of the utmost alarm, having no conception of anything having occurred like what
I have been detailing to yvou. She gan to tremble viclently, so much so that he said
ﬂh_:rtmght she must have the ague; and he went and fetched a great coat to lay over

The police continued on the watch till towards morning, The first person they saw came
down from a place behind the house (for he did not pro r]gr sleep in muplfuuu}; is was the
oy Savory. First of all they went and apprehended him. 4
‘There are some statements made between Rush and the police which, T think, are deserving

your attention. 1 am told that he bimself described the hour at which this transaction 1 !
place, no person baving before suggested it. But with respect to evidence of that kind, I
rathier you should hear it from the policemen than state it positively myself. It is certain
not impossible that something may have been dropped by some of them about the howur,
though I am told that it is not so. (Gentlemen, they searched the house ; they found a closet
in'which were two guns loaded, one of them with & barrel shorter than the other; they also
found a lantern. No lantern, however, was seen upon this occasion; but evidence will be
brought before you to show that the lantern was seen late at night on a prior occasion, upon -
the grass before Mr. Jermy's house.  They found two cloaks, and one of these cloaks well
deserves your attention. One of them had been formerly a woman's cloak, and had been
dyed black, it being before of another colour. It had, in its original state, a hood, but that
had been converted into a cape. They also found some bullets, some shot, a wig with false
whiskers to it, and other things, with the enumeration of which it is not necessary that I
should trouble you.
Now, gentlemen, 1 beg to call your attention a little more in detail to what took place in
the Hall. 1 did not interrupt the course of my narrative before to state to you particularly
what the inmates of that place will say. I shall be able to call before you the girl who was
shot—Chestney. She is unable to stand, or to walk, but arrangements have been made by
which she will be brought before {Jnn. Gentlemen, she saw the wan that fired. There w
a light in the dining-room behind him, and I think it will ntpwthlt there was another light
also. She does not pretend to have seen his face, but she knew the prisoner perfectly well ;
she knew his shape, his size, his general anearﬂnne, and his head; and she will tell you
whether she believes now, or believed then, that the prisoner was the man.

" Tn addition to that, Ishall call the butler, Watson, whom he passed by, and whom he touched.
T had rather not state before you what that butler will say. He will tell you, however,
whether or not this was Rush. He did not see hisface. But I will also call before you the
cook. Now, the cook was standing in the kitchen, exacﬂiiu the position described to you.
She saw the man pass, and she not only noticed him, but she particularly took notice of the
cloak that he had on, and the cape of that cloak. She also will tell you whether Rush was
the man.  What they said at the time is not evidence, but what they did at the time deserves
your attention. In consequence of their directions, the Norwich police were sent to Iush’s
Emm. The direct evidence, therefore, against the rpri.wn-ur. will be the testimony such as 1
have described, or rather such as you will hear, of Watson, of Chestney, and of Read, the
ook i i

But now tlemen, 1 to call your most particular attention to another piece of direct
evidence, phﬁ i8 thn;t thg pers that were left in the Hall. They are wnitten in a large
hand, as you will perceive, if not in a disguised band. I will read them to you. They are
both alike, or nearly alike. I shall particularly ask your attention to the substance upon
which are written—apparently a piece of an cutside cover of an account book, or some-
thing of that kind. ; et

“The words are, *There are seven of us here, three of us outside, and four of us inside the
Hall, all armed, as you see us two. If any of you servants offer to leave !h_‘ﬁnmmu, or to
follow us, you will be shot dead ; therefore, all of ou keep to the servants’ hall, and you nor
any one lse will take any hirnL:]-]. IE.r we runnycuml;uuhpmnfthe _

Hall riy,— THoMAs JerMY, the Owner.” i fiy A .

Gﬂ?.:fmei after what 1 stated in the opening of my address to you, you know who Tho-
mas Jermy is, and you know that Thomas .]unznh;d_ een down to the Felmingham Farm.
Tt is very true tliat he bad gone back 1o London, and the other man that was with him—
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By the Pricoser: 1 think we examined M
on tha day after the murder., I'donot know !:i'&l:;n::nr{; ;‘::m:nd“ikha grl ?]hlll‘.:_l mﬂ{
Watson's, but I saw some notes taken of his evidence before that ; ..wmth'.;':f ,1? p:t?'t m
you came in; [ had taken some down myself before you nntarad: but it was all Enky i
n your presence, The notes I speak of were, I suppose, in my possession when Wnﬁtm wa:
being examined before you. 1 believe they were lying on the table, but T was not usn
them in any way. A portion of Watson's evidence was taken at one o’clock ; 1 do not kmE
where you were at the time. T cannot say whether I had then seen Pont, the police-officer
I took down nothing that day from Miss Sandford (or Mrs. James). T saw her that day at
the Hall, in the room you had been in, Mr. Wilson was there. 1 took none of her evidence
down that day, and do not know that any one else did. She was in the room about 10
Eﬁ"“m or a quarter of an hour—that’s the outside. I had not seen her in the course of that

ay before she came to the room. 1 did not, on the 29th, hear of any evidence as to what
she had to say about the occurrences of the previous evening. Watson was examined before
you some time in the afternoon, but I cannot say whether it commenced before or after
candle-light. T should think it was at least ten o'clock at night when I first saw Emily
Sandford at the Hall, directly after you had left. T left between eleven and twelve, about an
hour, T should think, after she left.” I was at the Hall, on the night of the murder, between
nine and ten. Nmf"ic“s taken down in writing that night. T was not in the brown par-
lour. 1 left the Hall before twelve o'clock. T heard Watson describe the man he saw that
night in the Hall. T do not know that he gave a particular deseription, but he said he be-
lieved you were the man. I think this was in his pantry, between ten and eleven o'clock.
I do not remember that he gave, in my hearing, a description of the man's dress that night.

I returned about four o’clock in the moming with Sir Thomas Beevor. 1 was in the room
part of the time, while my father examined Miss Sandford, e Friday, 1st December, about

the papers. This was at Wymondham Bridewell. There were no questions asked about the
papers—it was her own statement. She then said she had written soms papers for you. T
was not in the room when she first went in. I did not see her till half-past seven or eight.
I took nothing down that night; T think, however, that my father did, but I did not see
him, that I remember, although I will not swear it. I believe Miss Sandford was there from
two to three hours, but 1 was not present all the time. Altogether, perhaps, 1 was present
about two hours. Hubbersty, the police-officer, and Witherford, were alio in the room. 1
believe I was present when she left, but I heard nothing read over to her, nor did I see her
put her eignature to any paper. 1 have seen no document with her signature affixed oo
that date, except the examination, which, I believe, had been taken before you in the morn-
ing. I heard, just before she came on the Friday, that she was going to be examined that
EB‘;'?JI:II"IE]I I cannot say by whose orders she was sent for to the magistrates’ room at the
ewell.

The Bridewell is three miles from Potash. What T heard that evening was conversation ;
she was not on cath, I believa; but I was not present when she entered. I heard she had
been questioned the same day at Potash, by the police-officers. I did not know before she
came to the Bridewell what she was going fo be examined about. You were in the Bride-
well at the time. T remember coming to speak to you with Mr. Waugh, a solicitor from
London, on that day. I had not then heard of any fresh evidence she hnﬁ to give, different
to what she had given. I was not present, I believe, on the Thursvay when she finished her
first examination. 1 cannot say whether Mr, Wilson, the magistrate, made any observation
to her beforeshe signed her first depositions. 1 was not acting as your solicitor. You said
to me something about objecting to your papers being E;'rulltd about by police-officers gene-
rally. Nothing was said to me by you respecting sending a note to Miss Sandford, at her
residence, I promised you that the lucks and papers should not be interfered with, except b
gwpla in anthority. You said you had no objection to me or my father taking them.

elieve 1 gaid if any papers were taken at that time, you should have an inventory. Mr.
Waugh applicd to me for an order to see you, and I said he must apply to the magistrates.
I had po idea that vou expected I was acting as your solicitor.

Mr Caxw (to the Court) explained that Rush, on going to the gaol, said he ghould leave
it to him, but he refused to act for him, as he could not do so, holding the position which be
did, as clerk to the magistrates. g

The LeARNED JUnGE here told Rush that his examinations scemed quite irrelevant; he
did not, however, wish to be strict. 4

Mr. Cann's cross-examination continued : Mr. Waugh did not tell me that I was acting as
your solicitor, but that he was; and Mr. Waugh obtained an order to vigit you in that
capucity. 1 never told Mr. Waugh that I was about to visit you. v

Several questions were Jiere asked by the prisoner, which the learned Judge said he could
not think of taking a note of.) ] ;

Mr. Waugh vever told you in my presence that you could not be in better hands than with
me as your solicitor? My, Waugh advised bl have a solicitor. He said, * Yon have
beer a fool onee” (alluding to this time twelyemonth), but said there wus plenty of 1ime ta
think of a solicitor between then and March. 1 waited and spoke with you‘lfter.h{r. Waugh
Jeft the room, on the Friday. You gave me your watch and chain.  You did not tellme that
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o
Prisoxer: Where did you take the papers from and carry into parlour, at Po
W;r:xas: 1 ai:;i"lllﬂi;tlkﬂ agﬁhut I E.I:-E m on the table, i DTN
ISONER : was e to them when wers firg Jinto
Wrg:nu;d T'ﬁﬁ"" t-_wia)re!aid hg: the table, and b:n 1aoh::§~thnm t:-vnrt. “‘ik'ﬁa ;ﬂpm‘pﬁmﬂw
on Sarurday, of Decomber ; wWene ught into.
Wﬂi!therfnrdﬂ? o . ; they 1ght into the room either by Hubbersty or
RIBONER : hear observation. about how : were left :about ?—Wir-
NEss: Noj; I locked them all mn the parlour. Rirey YA

P"‘m‘ﬁ;“m= Was there uny inquirics made about a lock that had been on the bag ?—Wrr-
NEss: No.

Prisoxer: Had you seen any of those before ?~Wirzness: Yes; I h
S which T pre EalE ¥ papers, ; I had seen the

;EIEOH!B: gﬁ;ﬂyﬂu intlhhe ¢I;:ut. when th;; hmrdﬁm taken up P—Wrrxess: Yes.

RISUNER : were the other pa then ?—Wrress: | had not Jbrough
into the room. SRR ok ol :

FPrisoxer: Could any one get into the closet before you went that day?—Wirnsss: Cer-
tainly not! 1he keys been delivered to me.en the Friday; Witherford was the person
who laid them down then in my presenee. ;

Prisoxer: What papers were taken out from under the floor, beside those in the box ?—
Wirrwess: A good many ; they are all here.  There were cheque-books ‘also, and a manu-
script of a printed notice, with a note relative to your bankruptey.

RIBONER: Were there any of the papers taken out of that closet before you saw Miss
Bandford that mormning ?—Wirness: Yes

Prisoxer: Were lﬁm any in her band-writing ?—~Wirxess: I caonot say.

Prisoxer: Did you see any documents.there that you considered of importance to this
h'ial,*axmpt what were in the box ?—Wirsess: I do notknow what you call “of import-
ance.”

Prisoxer: When did you first know that you were to be solicitor for the prosecution?—
Wirse-5: Seven or eight weeks since,

Prisoxer: How often within the last fortnight have youn been to hear what Miss Sandford
had to say at the Bridewell ?—Wiryess: Three orfour times; but she sent me a statement
of her own aecord, just before her confinement. g

Re-Examinep Y Couxsger: The two bo*u-pmdumﬂ I found in the closet at Potash,
but not under the floor. [ found no other book at all of the same description. The prisoner
gave me his watch and chain, becanse he had a short time previously been to my office, and
teld me to make out my account, and he would E’ivﬂ me some money. The amount due to
me was sixteen or eighteen pounds. Althongh he had promised me money, he had not done
B0 3 ﬂIII:E’]lE said, when he gave me the watch, “You may as well take thie, as I owe you
money. ,

II":;:TWME asked if it was regular for the counsel to get up and ask about what had not
before been mentioned? Nothing had been said in the re-examination about the watch, inthe
same way as in the cross-examination.

The Leirsen Junce replied that the cross-examination had in that respect been
conducted fairly. :

The Pris xEer asked his Lordship to inquire when it was first mentioned that the watch
was given for a previous debt ?—Wirxess: It was first mentioned at the Castle.

JAMES WATSON'S EVIDENCE.

s WarsoN deposed that he was footman in the service of the late Mr. Jermy, at
Stf;l?:“ld Hall. He had lived there since May last. He knew the prisoner Rush, who was
.gften at the Hall, and used toenter ‘n{ the side door. There wasa bell to the door, but he
msed to come in without ringing; and he gencrally went into the servants’hall. Witness
had also seen him in other rooms.  Rush knew the house well. (The model of the Hill was
now produced, and the position of the passages, rooms, stairs, &c. iexplained by the witness
and counsel.) The usual dinner hour was six o'clock. 'Witness did not know, on the evening
of 28th of November, who left the dining-room first. Mr. Jermy, senior, was at that time
living in the house, and young Mr. Jermyv and his wife, and Miss Jermy, & daughter of Mr
Jermy, senior, whose age was about fourteen. There was a groom living in the house, and
six female servants.  The cook’s name was Read; Chestney was hoosemaid. There was a
lamp with a reflector on a table in the staircase-hall, on ‘the evening of the murders. There
was also a lemp at the end of the long paszage, T-I.'-nn? were in the dining-room two wax
candles: but no light in the entrarce-hall. Besides a light in the staircase-hall, there was a
fire, Ahzr dinner, Mr. Jermy frequently went out of ithe outerrporch door for a short time.
On the evening in question, witness was in his pantry, about a quarter-past eight, 'when he

at the front of the house near the porch. The pantry window was near the

heard:
pumh.l mhe heard that report, he went out of the pantry a fow feet, to the spot where
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~case that he fetehed the hot water. Ha did not remember seeing any one afterwards, He saw
a curly wig at the Coroner’s Inguest. It did not resemble the head of the man in the
passage. He bad said before that he did not knew what the man had on his head. He did
not remember to have told anybody that Chestney’s description of the man's head was in-
correct. It was about a quarter-past eight when he heard the first report, He did not
remember any one being there when old Mr. Jermy was found. A gig came up at the time,
but be did not know who was init. He knew it was about a quarter-past eight when he
heard the report. He apoke from his own knowledge, and not from the statement of any
one else. He did not see Emily Sandford till the evening after the murder ; she was then
. in the cook’s pantry. He did not remember any one being with her. He did not see her in

his pantry. He should have known it, i she had been there any length of time. He did
mot remember speaking to her, nor did he recollect hearing her speak to anybody else. He
did not remember seeing her since that day.

Prisuxer: Remember! you are on your solemnr oath. Will vou swear before God that
-you have not seen her since that day?—Witwess: I do not remember. I didn't see the
man's hands, and cannot say whether thuﬁ were up or down, [ saw the fire-arms, and it
occurred to me that they were pistols. When the man fired with one arm I do not know
where the other arm was. Mr. Jermy had told me that he *would not see you, about five
weeks before the murder, 1 do not know how often yom came to the hovse between that
time and the time of the muarders. 1 know you came several times. I cannot swear that you
had been more than four times. I recollect your being there the Sunday before. 1 do not
think yon could come without my seeing you. I do not know what servants were out of the
Hall at the time of the murder, or any young men being with them at the time. I had not
heard of any books being circulated in the ncighbourhiod about luw transactions between
Mr. Jermy and yourself. Mr. Jermy never said anything to me about it. I have-never
heard about your being turned out of the place by Mr. Jermy. 1 do not recollect a man
being dragged out of the fields and taken to the Hall, and kept there till Mr. Jermy came
home. 1 do net remember your being at the Hall on the Tuesday before the murder.

By Mr. Sergeant Byres: The night of the murder was very dark and windy. I do not
know upon whom the wig was placed at the inquest.

The Prizoxkn asked if he might comment upon the diserepancies between the witness's
present statement and that on the deEuaitiuns?

The Jupak said he had an undoubted right te do so, though he laid himself open to
the possibility of counter-observations being made, and the sumlarity of the two state-
ments being pointed out. .

ELIZA CHESTNEY'S EVIDENCE.

The witness Eriza CHESTNEY was here bronght inte court on & small couch ; the witness-
box was removed, and the couch oceupied its place. She had been brought on the previous
day from Stanfield, on the shoulders of several men, and had been gince staying at the house
of Mrs. Watson, Castle Meadow. Witness looked pale and weak, but evinced no signs ot
tremuloneness in giving her evidence. She was attended by Mr. Tunnaley and Mr. Nichols,
who oceasionally gave her medicine.—She said : My name is Eliza Chestoey ; 1 was. house-
maid in Stanfield Hall in November last. On the 28th of November 1 was in_ the servants’
hall about eight o'clock ; I then heard a gun fired, which was followed by amother discharge,
and then a groan. I went into the passage which leads towards the staircase, when I met
my mistress, Mrs, Jermy. She said, “ Watson! Watson! Eliza! ge te Mr. Jermy!” Itook
hold of her waist with my left hand, and taking hold of her hand with my right, i said, M
dear mistress; good God! what is the matter? For God's sake don't go.” She did not speak.
but looked wild, We went down the passage together. When I got as far asthe doorway
ofthe staircase-hall, I saw Mr. Isaac Jermy Jermy lying on the floor; I saw a man:eemingly
coming from the dining-room door. He had either a short %lun or a pistel in his right hand
up to his right shoulder; he levelled the instrument and shot me. 1 did not fall directly.
Amnother shot followed directly after, when 1 saw my mistress” arm twirl in the air.
mistress then ran up-stairs and left me. I twisted round several times, and fell down. 1

ve three violent shrieks, and said, * Now I am going to die, and no one will come to hel
me!™ 1 remembered no more till T awoke at the bottom of the staircase. 1 found my
seriously wounded in the leg, near the hip. I saw the head and sheulders of the man who
chot me. The head was flat on thetop, and the hair was bushy at the sides; and he ha.
wide shoulders. I formed an opinion at the time who the person was. I had no doubt

the subject. Ibelieved and still believe it to be that man {Pﬂmuﬂf to the prisoner).
1 Ead seen him several times at Stanfield Hall, in the same passage. 1 did not observe any-
thing about the man's dress, When I first saw him he was going towards the porch door;
he was then sideways to me. He turned and saw me. When he shot me, he was about a

from the dining-room in the staircase-hall. 1 was standing in the doorway ; 1 saw li;g
Whole form of the head and shoulders, but l:::t. the face. 1 know no ome in the habit

i Hall but Bush, having a similar appearance, :

mnﬂi:'ggm-t:ﬂ::imd by the Pnfmm u.g : It was nb:?ut eight o'clock when the shot was fired, or
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I'it&':mhﬁ gofrom the porch to'the place where Mr. Jermy was shot?—Worsess: T don't

Prisoxer: Did anybody tell you to say so?P—Wirsess: No, no one; 1 knew it 1f

Prisoner: Doyou know the meaning of ‘the woril “ intervene? *—Wrrssss: 1 do not;
ifﬂn will explain it I shall know next time.
- e Jupar: Pray do not be flippant in'your conduct.

Prusox+x (to witness): You should ot use words then that you flo not understand. (This
“word, “ intervene,” ‘was in the witnesd's depositions,)

Wirnkss continued : It §s about six yards from the foot of ‘the back staircase to the side
"dffha‘gmm. T saw no one else in the passage’but Miss Jermy. The man was about ‘two

- 'yarids past the foot of the staircase when I lost sight of him. Tdo not remember any one

asking me about the murder, before my examinations, T will mot state positively that no
one askell me. T was not guided by the fact of a ramroll being found, in stating that the
‘man had nﬂhprt'gun.'ur'n'im%plmdp T never picked up any pieces of lead after the murder.
“When 1 saw the cloak 'at the Bridewell, T said it was longer than the rme T saw in the pas-
¢ The one T saw at the Bridewell came past the knee, but the one T saw in the passa
not reach the knee. T first saw Watson when he came to ‘the stable. T saw Blanc
“Flower first in the nursery after the murder had been committed. T noticed that you carried

_*Emlyr‘head'm-ona ‘gide, by -fourrmming-miomiliytu the house. T flo not remember spetk-
LE, m

of it 'to any one'before 1 mentioned it at the coroner’s inquest, or ‘before the magistrates.

“ T have had no remarks made to me about giving that evidence. T cannot write ‘my name.

‘The cape I saw in the passage was sticking from the right shoulder. Tearmot say whether

it 'was the same as that I'saw in the Bridewell. T did not observe the posture the left hand

“was in, T'have mot'heard of any papers about legal matters bétween gﬁl and Mr. Jermy

““being circulated. T did not knew that you were turned out of Stanfield

By Mr. Evaxs: The man ip the passage had his head on one side.

MR. NICHOL'S EVIDENCE.

_ Mr. P. Nicrors, surgeon : On Tuesday, the 28th of November, I was summonad to Stan-
“field Hall. T arrived there about two o'clock on the following “morning. 1 found ‘the bodies

“of Mr. Jermy and his son in‘the dining-room. T did not exam'ne them till Thur-day. The

wound in Mr, Jermy the elder was on the outer side of the nipple of ‘the lefl 'breast. The
wonnd was two or three inches in diameter; the fourth, fifth, and sixth ribs were shattered.
The charge carried away the bady of the heart, dthrough a portion of the left lung,
and lodged in the muscalar part of the spinal column. T took out several angular portions

. of lead.  I'saw no round shot. I gave the shot to Mr. Tunnaley, who assisted me in the

. axaminations. The wound on My, Jermy, junior, wasmot more/than half an inch in dia-
;. meter; it was near the nipple of the right breast. Ifound the slugs in the body; they were
.. of the same Kind as those in the body.of Mr. Jermy, senior. Both wounds must have caused.

a

immediate death. T gave the lead from both bodies to Mr. Tunnaley. In the bedy of Mr

. Jermy, senior, 1 found something resembling a eartridge paper. : 1
il ﬂmjza-exnmiueﬂ. the Prizoner: I think I took ten -ora dozen of picces «of lead from

. each of the bodies. that Mr. Tunnaley has will be produced. Mr. Banks, of Holt,

took afew with him. I 'have not stated that 1 gave all to Mr. Tunnaley.
The depositions of Mr, Nichols were read at the prisoner’s request. -
Cross-examination continued : 1 did not see Mr. Tunnaley give any of the pieces of lead

. to-any one. About a dozen from each were taken out. 1 did not perceive any difference in -

the size of the pieces of lead. I think I have seen round shot taken out of game. I have
seen a u“t-ra'.dg?n. It is the outside covering of the powder and shot. Ithink it would pre-
sent & similar appearance 1o the substance taken from Mr. Jermy, and now produced. 1 was
not in the brown parlour on the night of the murder. 1 heard no description of the man

. who committed the murder. No portions of lead have been taken from Mrs. Jermy’s arm.

SBaveral have been taken from the servant's thigh. It was at my suggestion that the pieces

were preserved.

MR. TUNNALEY'S EVIDENGEi?ﬁ s &
M R T TusxALEY was next sworn—He said: T am a surgeon, Iiving at WWymondbam.
On the evening of ‘the 28th of November 1 went to Stanfield all, about ten o'clock, Wl}am
“gaw the'body of Mr. Tsaac Jermy lying dead. Oo the Thursday following, T examined the

| baody with Mr. Nichols. T found that Mr. Jermy’s heart had been penetrated 2{ a charpe of

ghiit. whith was quite sufficienit to occasion death. I produce two pieces lead, w_]m:h
?:dgt-jeﬂfin the musclesof the back. 1 ‘took some picces from the body of Mr. Jermy, jun.,
which Imow produce. There are five pieces bere. They were also taken from the muscles
of the back, on the left side-of the body. The pieces of Tead from the two boilies appm; to
be of the seme description ti} mguzgh from eleven to thirteen grains. They are nut shot,
i ilar angular pieces o k . e
b mt::% '}E;mng‘:;m li.n-riverl at Stanfield about ten o'clock. 1 saw Watson, the I:rnff_l'g:
there. 1 did not know him'before. T do not' know exactly how many pieces of lead .
‘the bodies | have had in my possession at one time. 1 have had moere than T preduce here.
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He saw a light immediately after, apparently from the Hall, and heard a door go to Very
loud. The others were then walking on towards Ketteringham Lodge. Witness fullowed
them, and when he had got about forty-five yards, he heard another not #0 loud as
the first. Witness then went on with the others to the Ketteringham e drive, where
Holmes and Leech left them. Before that, he had heard the house dinner-bell ring.

By the Prisoxen: It was not eight o'clock before [ left Wymondham. 1 said there were
three left Wymondham beside me, and not four. I stood by the gate about fonr minutes
before Clark and Leech came together to me. Leech stopped only a minate before she went in
for her bonnet, and she returned in three or four minutes. 8 atood talking at the time,
Clark did not go in with her ; she stood by the gate with me. I do not know if any of the
others have been called to give evidence beside me. I heard Leech say she had been into
the rooms to the magistrates. The night was very dark ; but I distinguished, on the same
night, the fizure of a man thirty yards off ; but at that place it was not so dark as near the
Hall, not being so surrounded with trees. 1 observed a large kind of spark, apparently a
piece of wudding, go from the pistol or gun, parallel with the left pillar. I should say it
went up ten or twelve feet high. I was first asked about what evidence | could give, when
I was before the Coroner’s Jury. It was not taken down as I was not sworn, and they said it
was nothing of any consequence. 1 was afterwards questioned at Mr, Juhn Cann's office.
The second time this ocenrred he took down what I said. Mr. Cann took down what T said
about a month back. Howes and Todd did not stand so near the gate at the time of the
report as 1did 1 thought the figure appeared more towards the left than the right, but it
was nearly in front ; it appeared to be only a yard or two from ﬂ:‘fuﬂlm It was in con-
sequence of the light from the flash that T saw the figure, The width from the outside of
the outside pillar of the to the inside is about three feet. We were talking and laugh-
ing at the time I heard the report. From the time we first arrived, to the time of the '
was about eight minutes, during which period we had been laughing and talking out
I thought the light appeared to come from the inside of the entrance-hall. 1 thought it was
the shutting of the porch door that Iheard. Isaw no light in the Hall after I beard the
door go to. Howes, Todd, and the three other servants, went mmedlatalfl' towards the
Ketteringham Lodge, after we heard the report. I immediately went after them. I think
there was a light in the butler’s pantry. I observed no figure move; I only observed the
figure of which I have spoken. If there was a light in the passage, and a person had moved
past it, between it and me, I don't know whether 1 could have seen him. I swear that ons
of the noises I heard was a door going to. I had got from 150 to 200 yards into the drive
before 1 heard the dinner bell ring. Holmes was with me then. Clark went to the Hall on
an errand for Mrs. Jermy. We were walking when we heard the bell. Clark weut to the
lodge, and I do not know whenshe left it. I did not go into the lodge. I have never stated
that I did. [PrisoxEr : Mr. Cann or some one has written down here, that witness, Howe,
and Clark, went into the lodge, and witness has signed it.] T saw no one en the way to the
lodge but those whom I have mentioned—By Mr. Evass: When I heard the door bang to 1
was going away.

Emily Sandford’s Evidence.

Esmuy Sawprorp then entered the witness box.—She was attired in a black satin dress
with a crape veil over her face, which she lifted over her bonnet (also black) on entering the
box; she appeared very weak and dejected; she sighed frequently, and often turned her
eyes to the prisoner. ;

ﬂﬁafnrn she was sworn, the prisoner (who seemed in no way affected by her a pearance)
said: My Lord, I must make one observation. I have a higher power thun your's to say to
this witness, that T am not guilry of the charge that I am charged with,

His Lorpsuir: The Jury will say whether you are guilty or not. b

The Prisoxer: I cannot help it, my Lord, I must say so. In every respect, I am quite
willing she should speak the truth. : y

His Lorpsuip: 1f she does not speak the truth, she will be subject to the pains and
penaltiea of perjury in this life, and to punishment in the next. _ ;

The Pmsu]ri}n FI have never gret had an opportunity of speaking to her, and I wish te
have her well consider what sort of evidence she is about to give.

His Lorpsuir: You do yeurself no good by— )

Prisoxer: 1 cannet belp it, my Lor li it is my duty l!'a:{ :*.ﬁu pm?:ull}lj' innocence.

His Lorrsuamr: If von can,no one will be more satis an myself. 4

PRIBONER : Iwiahrm say that 1 have n&vfr been anSEr with her for contradicting her

id I bave sufficient to prove that I am innocen e
ﬁn!giiv;..cﬁ:;:mr: You are entitled ]:o be im court while her wld:‘l;m is given, unless you

i et vourself, With that lrave, the evidence can now priceed. S 4
m%oz: ‘?’i'n'{:m trEN DEPosED: My name is Emily Sandford; I was living mm%
in lodgings. about twelve morths ago. About two years ago 1 became acquainted with
prisoner. 1 went down and lived with him some time at Stanfield Hall Furm. After some
time, 1 went to London with him. Tt was about the beginning of February, 1848, The pn-
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a ﬁﬁg:&;tmwi paper. He took l:-_nth-pimu away with him. The Sunday afterwards he

(Prisoner here complained that the counsel talked loud enough for him to- ; b
th.uﬁ:gg:ll: Ihn; if' he cﬂ:;d;hhun the wiml:a.a could hear alsa.) g e AL

e shewed me one of the papers again on the Sunday, after returning thedr

He dined at the White Hart that d:nsf Hegaid, “1 ﬁ{;ﬁm—twputl vaﬂnTmTfuq;Hnt o
did for me the other day.” He pmd::m&d thia copy I'had: wlitlan—vIHﬂim-hrpmdmrdh{:E'
of them. The name of “I. Jermy” was written “at the Lottom. Tt had been added since T
copied the paper. He said to me, “ Write your name, and the word ‘witness,” ™ which 1 did.
The rnow produced, and' marked C, is the one referred’ to. Mr. Rush left Norwich
about four o'clock on Sunday afternoon. The date of the paper was the dats of the day when
I went to Stanfield. Hesaid I might be a witness, though T did not go there. We had
gome words about the matter. He said he did not wish to make me a witness. He told me
{hn-Eapura were WIE copies. 1 wrotea letter to him on the subject onthe Monday; I do
not know whether he destroyed it.

Mr. Epwanp Cany, clerk to/Mr. Cann, solicitor, was here called; and proved that Le served
a notice on the prisoner, (a eo]?r of which was produced) on the 22ad of March.

PR | e !

The notice was then read required the prisoner to produce the letter writtento him by
Emily Sandford. T P i T

His Lorpsaire (to the Prisoner): Doyon produce that letter#

PrisoXer: | have never had any of my papers; Iam quite willing thie letter should' be
produced, if' there ever was one ; but T deny that there was such a letter. '

Mr. Caxn was sworn, and said he did not find tlie letter among the papers’ found on the:
muer'a premises. He was cross-examined by Rush as to the time when the papers were

The Prisoxer said : Let any one consider the situation I am in to produce any papers.
There are other papers amongst those which have been taken, of ' the highest importance. T
say there was no such letter there, but there other letters of Emily Sandford’s, which onght
to have been produced.

His Loxnsare: Mr. Cann says he found no paper of that description, and that'is all that
we are now inguiring into. b

The Wirsess (Emily Sandford) then proceeded: The letter I wrote was on the subject
of my signature to the deed. 1 said it would be putting me'to swear fulsely. The next
night he came to me, and spoke to me on the subject. He was very angry at my Havi
written, and said it was very indiscreet to write about such matters, He asked me if T'h
a copy of the letter I wrote. 1 looked, and found one in pencil. 1 gave it to him, and he
tore itup. ile left the same evening ; and one day in the week after, he came and told me I
should go to Potash on the Friday following, the 8rd of November. On that Friday he took
me to Potash; young Mr, and Mrs. Rush were there at thetime; amd the two servant maids.
I took possession of one of the bed:rooms. [ Witnesswas Here shewn the model, and ex-

lained the position of her own and the prisoner’s rooms. | ‘We generally had our meals
E]-thnt room for somelittle time, and alept’ in it also, We lived so aboul a week, and then
went down one day to air the furniture in the parlur. We ' did' not continue to live below
stairs. While at Potash, on the 21st, the Tuesday before the murder, Mr. Rush produced’
something again for to copy. I did so on stamped paper; in the morning, and Mr. Eush tock
them, and went out, saying hie was going to take the original to Mrs. Jermy to sign.
wrote three documents, which T thouglit at the sume time were the same. He went to Stan-
field Hall, ax:| returned to dinner; having: been gone two hours and a half. I asked him if’
Mr. Jermy had signed, and be said “No”; buthe was going tocall in' the afternoon again, on
his way to Felmingham. He said Mr. Jermy had behaved very kindly, as though they
had never bad any words. He said, *'What a strange man Mr. Jermy is.” He smd young
Mr. Jermy kept coming in to hear what the conversation was, but old My, Jermy desired
him toleave the room, saying he was not wanted. After dinner; about' three o’clock, he 1old.
me I had better tuke my walk, as he had a little writing to do. T did so, and came bickin:
half an hour; and when I)eturned, & great many papers wereor the table s avd after 1 had
saken off my things, he said, T wish you to' put your name to those papers vou wrote for
me” 1 saw two of the papers—those produced are the same' (receiving them from the
learned crunsel). ‘There wasa thiri—two like that marked B, and one marked A, The
were not open when I signed them ; he said, “Put your signature to these, and the wo
‘witness.'” They were partly folded—I put my name and the word witness first, and then
he signed his name. These signatures are my hand-writing. The words “ Isanc Jermy ™ 1
did not notice when I signed. I do not know whether they were there ormnot.

CousskL (to His Lordship): This is the paper marked-B.

When 1 gave him the paper (B) in the moruing, theiname Tsaac Jermy was not there, T
signed another (marked E-m e afternoon.  Th Im ﬁiigzut;ﬂra and tlf:u::ﬂ n#'r:;ft:fu p;t:nni?‘
hand-writing. When T put my signature to it, I think the name | upen it;
but it wnﬁﬁt thara-whmpu{ ggﬁa it to him in the morning. Mr. Rush did not write his
name to this while I was present: :

Mr. Rush dined at Pn:?taah on the 24th, between one and two o'clock. Towards the
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He then told me to go to bed, and went to oed hinself
theew water on it, mﬂgtheh went up-stairs. 1 went ti‘:l{ia gﬁaﬁﬂu:ttgﬂtnﬂ F:.Ilm ﬁ{e'ﬁ:nndt
in about a yard, and asked him which room I should sleep in. He a']nid iF]]]n here” T
diately afterwards he said, “ No, no.” When he said that, he came towards ﬂr::r dmmle-
“ Go into your awn.” He added, “ You want your dress unfastenid.” Since I ha lnbm;m f}‘_
Potash Farm, Mr. Rush and I have always slept in the same bed. 1 went i::l.h:‘:rﬂmr WL
room by Mr. Rush’s directions. I observed, when I went into his room, that there was a fire
burning bright. I bad not lighted any fire before he came home. After I had been in
own room some time, I lmlrd%:.im own-stairs. He returned very shortly to his un'l.:rﬂ
room. He locked himself in when I went into my own room. I got into bed, then. After
thinking a great deal about Mr. Rush, I fell asleep. About three o'clock in the mornin
Mr. Rush came and knocked at my door. 1 asked who was there, and be said, “It’s ouly
me; I want to wish you good night—unde your door.” I undid the door, and be came in%
the bedroom. He said, * You must be firm; if any one asks you how long T was out say
;I;;fﬂtﬁn P{r Tlt;tea." He Mhil ed, ‘I*l'fuu ?aﬁ 11:;1::115%&1' something in the murning.”gl Wwas trﬂmbiling':

A & r a3 thou 1 ha i i s {
m%dm i uEhpeu gh yo ¢ ague.” He said he would tetch lus great coat

here was a great deal said that night. 1 asked several times w

1 gaid, “ For (God’s sake what have yrﬁ.l done? I took him by the l?laﬁtd],lﬁr:];ﬁﬁﬁlilmu“wc:;
trembling very much. He said something about his poor mother, and he hoped God would
bless me, for I had done nothing wrong. Ashe went out of the room he said something about a
hat and lining, but [ do not know what 1t was about. 1 remember a peculiar pair of boots
that Mr. Rush was in the babit of wearing; they were raised behind, and open at the sides
I have seen them repeatedly ; saw them drying the next morning, as thongh they had been
worn the night before. On the Saturday or S’fmdn{,] saw the boots in the house. Since
that time, I have never seen them, Some days previously, Mr. Rush took me to a closet in
the parlour. There are two closets there, and one in his bedroom. He showed me where
he kept his papers that were valuable, and said no one but his poor mother knew of the
place. He showed me one of the planks which had to be taken up, and showed me how to
raige it by a chisel,in case of fire. He always kept the closet in the parlour and that in the
bedroom Jocked. On the Wednesday morning, at breakfast, he said, “ Do you know that T
had my slippers on?” I said, “I don’t know.” The cloak now produced, belonged to Mr.
Rush, I had _itﬁu u inPLundun. I{,ﬁma kept in the closet in his room,

Cross-examin the PrisoxeEr: Who did you see tos ry
for Mrﬂﬂhmant?—-“yﬁrﬁ's:ta: No one. i DO AT Yol TR B

PrisoxeR: Have you been told any evidence that has been taken against me in this court?
—Wirsess: No.

Prisover: When did you come to Norwich first, for the Assizes?—Wirsess: The day
before J-eal;erda%.r

Prisoxer: When were yon examined last, as to the evidence you were to give here?
Wirsess: When before you last time ; never since.

Prisoxer: Have you been told about anything Savory says about what took place onthe
night of the murdarg-ﬂanfm: Noj I bave read it in the papers.

RisoxER: Have 1wu been questioned bl;;' the police within the last fortnight or three
weeks 7—WiTxrss: 1 have not seen any of them for nearly six weeks.

Prisoser: When did you last see Mr. Cann or Mr. Harcourt 7—Wirxess . About ten days
ago, 1 saw Mr. Cann and Mr. Harcourt,

Prisosgr: Did they take any examination at that time, or ask you any questions about
what evidence you were to give ?—Wirsess: Noj I gave it to Mr. Cann. He simply asked
me if T had lived in King's Cross, and 1 said no.

PrisoxeR: What account did you give Mr, Cann about ten daysago? and was it a writtes
f&ﬂut?—‘i‘fﬂnm: 1 wrote down about the hat and lining, and the anecdote, about ten

a a‘
mzﬁmzn: Did he ask you any other questions ?—WrrNess: Only about the reports
circulated about me, and they were not right.

Prasoxer: Did you ever before give Mr. Cann any written statement of what you were
about to give evidence ou here, about ten days ago?—WirNEss: Yes; before my confine-
ment.

PrisoxeR: Who was with him when yeu gave him that?—Wrxgss: I had written it
out; it was in my Pﬂﬂﬁ,ﬂiﬂ, and 1 told Mre, Bl‘l}‘ﬂ'l.lnt. to give it to him.

PuisoNer: Who gave them to Mr. Cann ?—Wirsess: I do not koow who gave it to him.
I was ill at the time, and could not see Mr, Cann. X

Prisoxer: Have you not beard me say why I knew of poachers going on to Potash at
night ?—WITSESS : Yes; you thought it was the men on your owi farm, and that's why you
went out yourself.

Prusoxer: Have you not heard me give you other reasons why I knew they bad been on,
certainly, ufter gaine P—WITNESS: You said that you had seen several snares mid.

Prsoxer: Did you ever hear me give any other reason why, and how, they caught the

ame F—WirsEss: You said they canght them in a noose Ly the gate.
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The JupGE: 1 do not mean to interrupt you. I only wish vou to rai i

The PrisoNeR: 1 hope you will excuse me, for I hu?;'a had fguamfrmi?'

1 said, “ You onght to know best; but I think different.” He said, “1 have not the least
fear; there are one or two more of us who will be completely able to do this. We will use
no violence; and if the servants should be kept from Ei-rlug an alarm, everything will be
right, and we will have plenty of help in the morning.” He then said it was coming near
the hour when the others sheuld come, and asked me if I would come with him to show him
the way tothe Hall. T said I had no objection to do so, but thought he said he had been
ncroas the fields two or three times. I showed him the way, and I then left him.

'[I‘]h&tgu%gad : What l:_i.uy was this?

n the Friday, my Lord. He and the other went on, and I followed them at & distan
and heard them going towards Stanfield Hall. I went as near the Hall as possible, to mﬂ%f
Ahey made any attempt. 1 wandered about for about two hours, but I heard nothing more of
them, and I went back to Potash, where T got about eleven o'clock.

I never heard andyt.hing more of them till the 28th of November last. On that day the
man called Joe and a lawyer came to me at Potash, and said, he called once more to ask
me if I would aid them in getting possession of Stanfield Hall; that if I once got in I should
have plan;tg of help; and that they would not want me to-assist them for more than half an
dour. I told them I would not, and that they ought not to expect me, after what I told
them on Friday. (One reazon of my being at Potash was to prevent my son getting into
Arouble, owing to the men going there.) They said if I would not help them, they had
made up their minds to do it by themselves, either next evening or morning; but that some
thuutgtllit it would be best to make the attempt in the morning—that cthers, besides the law-
yer, thought it would be better and safer to take possession in the evening ; that he "had six
-or seven more to aid him ; and he thought there was more dence to be placed on them,
than seventy or eighty in the morning ; and that there would not be half the hubbub in

tting in. I said, “ Very well, you know best; but I don’t agree with vou; I fear you will

o something wrong.”

They went away, and I went ont towards Stanfield Hall that i They were then
in the fields, w:'lhngiubnut on the lawn. They did not seem to have fully made up their
minds what to do. I went back, after waiting about three hours, and went through the
M=od, towards Potash. As I was going towards the Farm, I met Joe. I said to him,
 Your coming in at night is not right, as you'll find out when too late.” He said, * Before
we do anything, I and the lawyer will call and let you know how we are gfi.ug to proceed.”
I said, “1 wish to know nothing about it; if you do anything, I shall hear of it in the
morning.”” He then left me. I went on home. 1 had some prepossessions of fear at the
time, though I did not think anything serious would ]u.!:]pan.

I left Potash about eight, or a little after eight, as I shall prove very clearly to the satisfae-
tion of your Lordship and of the Jury hereafter. I thought 1 wmld'ﬂ; as far as the Farm,
.and some thoughts of going to the Hall; but in going along I made up my mind not to
gonearit. When I got round from the plantations, I went down by the side of the Farm ; and
when [ got to the fence of Stanfield Hall Farm, I waited about five minutes, and thnn[g::
1 would go back. Just then I distinctly heard the report of & gun or pistol in a direct
with the . Immediately after, I heard two more shots, but not so loud. I was struck
with amazement, as I thought that if they took fire-arms with them it would be to intimidate,
.and not to use them. I then heard the bell at the Hall ring, and I got back to Potash as
«quickly as I could, and went through the garden into the house.

This is the most importntr‘lalafart of the letter, which I shall read before I am done. I had
seen Joe pass Potash repeatedly, and in Norwich. Hewas a man having the appearance of a

ter, and always having Is with him. I have seen him, also, with a t, and twice

ding a horse, as if he had something to do about stables. I have also seen another of the
men, whose name was Dick, onee or twice, and once I saw Joe at the door of a public-house

iin Norwich. ‘The lawyer [ never saw only twice—the first time when he came to to
me at Potash, the F before the murder, and the other when he and Joa from
Potash to Stanfield Hu]I

on the night of the murder. I never heard anything more of the
matter except once, when I saw Joe and Dick at Norwich, when they told me the lawyer
awould come down to speak to me on Friday.

This is all I know, and how 1 came to know, of the proceed on the night of the
murder; and the want of my insisting on my wish to communicate the particulars of what I
knew to Emily Sandford when I came home that night has been of sach serious
40 me, herself] and to my dear children—for I did not think that she, knowing me as she has
done, could suppose that I could be guilty of such a horrid murder; but my not telling her,
and insisting, as I should have done, and her being at the Hall the day after the murder, led
them to believe I was the murderer, and led to all the consequences which have followed.
(‘This statement mnat seem obscure, if not in some places contradictory, but is it probable
that the obscurity and apparent contradictions may proceed from the loss u&.::ly words,
and wl:_inll:, if they milhl.i have been Nﬁﬁ%m ﬂt.m) at, might have up po-
tions of the narrative that now 80 an as

(The Prisoner then p to call attention to the remarks made by the learned counsel
for the prosecution in opening his case.) Ile hoped he would be able to satialy them that
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Baron Rovre said they could do so afterward i

=aid :—Gentlemen of the Jury, your opinion on t.hi:l:;:adn:mn mmf?,w ik 1-1-&5_

mony which has been given in this court. The first thing, therefore Bﬂﬂrﬁm1f.i s
fact is which now claims inquiry. We are inqguirin iut,E' th nrdahr # i
ug«:ler Fhat circumstances he came by his dmﬁ: T%lnt you :Il:t mﬁﬁiﬁuh‘rml Yo and
_f&hvm in the few preceding days. It is detailed by a number of witnesses, td‘ 4
: mlcannut be any reasonable doubt; but, as from the peculiar -:irnnmn-ta.nm“:t i thl:ai:ct
e

n succession the evidence of Watson, Eli :
mey, and Margaret Read, the cook.] He then continued: Tha ' Inmﬂrﬂm
iven by the three witnesses alluded to. It is con ' t ipm!m mmuytmnfmﬂm o
ﬁﬁ part of the ution. T allude to the dmmim:jm‘b rt:g 3 of ummput T
*“E"fl'? Iﬁ“’ﬂ 0 3‘{“‘“ Blanch Flower, the nurserymaid Théram?;:umha:ah:w the mtf
«ount o1 ove 2, Who were more or less witnésses of what took pl i
ooy cif Edward Haryey, the young man who was called early on Fmill:;em :ﬁ-ﬂ:::];rint?pmﬂha m;
mﬂ ﬂ;l::ﬂf& JHu:EE'BB read l’ﬂ!l evidence.] The testimony of Homor Holmes differs
et it hfm.'::ed 15 mPMt, t she did not see anything, and that
Rty donre?uﬁl el w:n% uEEtrj;:l five :ﬁiﬂ' tha{h heard a sound like the slamming
2 H hen 1y 1 arda aw e sound repeated.
'l:hi;.:!{i by way of anticipation—it h-e:ing‘;‘!r certain that only ﬁ:u‘:“shnts :r:gﬁ gr:;“t;i{
llﬂ%renqe of the witnesses prepares us for what human experience shows, that "when
ﬁamﬁﬂl}ﬁﬂ am%l.ttlg: ;f :?;:mht]imsl which excite them strongly, they never give the
- i irably illusteat ;

men, must not attribute the least impﬂrtq{nm to au:g d;.mhr thﬂp;pnr:f;]t m’k;‘;iﬂy?fu'wﬁﬁl:ﬁ
sver be in such a state of excitement as these witnesses were then in; but who can that
‘he would have his faculties sufficiently about him under such circumstances to Mﬁ what
:l;l;ﬁpemd? Even where there is no excitement, a great difference in the minute details of
ence always arises. In the present instance, one witness who had his eyes to the door
saw a figure ar!d a flash of light, while the other, whose attention was not directed in that

way, saw nothing. About 20 minutes after, the body of Mr. Jermy was found in the
and was carried, with that of his son, into the dining-room. Both were examined, and from
©oth a number of pieces of lead were taken. Whether these pieces of lead were like round
:ﬂiml: or slugs is entirely unimportant to the question which we are now considering.  What,
then, do we infer from all this? Whatever other matters are in doubt, it seems clear that
the person who shot young Mr. Jermy was guilty of the murder of Mr. Jermy, sen., also. I
<aufiously use the words “was guilty of the murder,” because itis a ‘{m-lib'lla{l esis that
‘the band that shot young Mr. Jermy was not the hand that shot his father. I need, how-
BYET, hardl:!r tell you t}'mt if two or more persons come t,ngether on 8 COmmOon en : ise,
and one Kills one victim and the other another, they are both equally guilty of the
murder of each. If it was done by two persons it was done in concert, because
the hypothesis that they should come for such an object withont concert is ob=
‘giously absurd; but if there is any doubt about that, the similarity of the slugs
found in the two bodies and on the floor proves the thing to demonstration.
Therefore, it is clear that the man who was in the house was guilty of the murder of Mr.
Jermy, whose body was fonnd in the porch. There remains, then, only one thing, viz. to
iscover who was the man who shot Mr. Jermy., The prosecution says it was the ';mmur
-and that is the point which vou, gentlemen, must satisfy yourselves npon. To show ]"m::
who was the man, the first evidence is the same that I have already called your attention to
in showing what the prosecution was. (The Judge read the evidence of Watson, Chestney,
and Read on this point. He was interrupted by the prisoner, who wished to have mentioned
some little discrepancy as to his movements.) The learned Judge then continued: It
makes no difference in the world where the man was when Watson met him. It does not
enatter a farthing whether he had tuned the corner or not. You see that out of the five
witnesses wlho saw the murderer at Stanfield Hall, four state their confident belief that the
prisoner was the man. The fifth never saw him before, and could only say that the murderer
was a stout-built man. Now, this is very cogent as evidence, but, at the same time, several
whservations would appl};tﬂ the evidence, if it rested there. ‘The very confusion attending
such occurrences was unfavourable to such evidence, and 1 have pointed that circumstance
<out in every case when laying evidence of the kind before a Jury. There is no sort of
evidence that is given which is more convincing, and yet which E’u been more frequently
ved to be completely unfounded. A striking instance of this occurred in a ease where &
ury convicted a man of a gross and murderous attack upon another person. It afterwards
turned out that they were mistaken. But, at the same time, in my experience, these mis-
takes were in the instances where men bad & long time to look at & person who was pre-
wiously a stranger. We are less likely to be deceived in the appearance of a person we know,
than by looking for a while at one we don’t know. If any of you, gentlemen, begin looking
4t a man sitting at that table, and he goes out, I think you would pause before you swore to
him afterwards; but if yon have only a sufficient knowledge of & man’s appearance, a
somentary glance will in an instant tell you that it is bim. q'ulkh for instance, one of your
ZBildren ; you will recognise him at once by signs which, perhaps, it is impossible for you to
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